

政府總部  
民政事務局

香港添馬添美道二號  
政府總部西翼十二樓



GOVERNMENT SECRETARIAT  
HOME AFFAIRS BUREAU

12TH FLOOR, WEST WING,  
CENTRAL GOVERNMENT OFFICES,  
2 TIM MEI AVENUE,  
TAMAR,  
HONG KONG.

OUR REF : L/M(6) to HAB RMU 4-45/8/4 Pt.2  
YOUR REF:  
TEL NO. : (852) 3509 8017  
FAXLINE : (852) 2511 3448

By E-mail

29 June 2018

Clerk to Public Works Subcommittee  
Legislative Council Complex  
1 Legislative Council Road  
Tamar, Hong Kong  
(Attn.: Ms Doris LO)

Dear Ms LO,

**Public Works Subcommittee  
Follow-up to meeting on 11 June 2018**

**Item PWSC(2018-19)15**

- 7458RO – Signature Project Scheme (Kwun Tong District) –  
Construction of Music Fountains at Kwun Tong  
Promenade**
- 7068RE – Signature Project Scheme (Wan Chai District) –  
Construction of Moreton Terrace Activities Centre**

I refer to the list of follow-up actions arising from the Public Works Subcommittee Meeting on 11 June 2018.

2. The requested information relating to PWSC(2018-19)15 is provided in the attached document.

Yours sincerely,



(Ms Susan CHOW)  
for Secretary for Home Affairs

c.c. SFST (Attn : Mr. Denny HO)  
DHA (Attn: Ms. Betty LAU)

**工務小組委員會**  
**2018年6月11日的會議**  
**與 PWSC(2018-19)15 文件相關須跟進的事項**

工務小組委員會在 2018 年 6 月 11 日舉行的會議上討論 PWSC(2018-19)15 文件，委員要求政府就有關議題提供補充資料，我們的答覆如下。

**A. 在 2017-2018 財政年度基本工程儲備基金整體撥款下就「觀塘海濱音樂噴泉」預留撥款的用途**

2. 在 2017-2018 財政年度基本工程儲備基金整體撥款分目 7017CX「社區重點項目計劃」項下就「觀塘海濱音樂噴泉—前期工作、顧問費用和研究(觀塘區)」的實際開支共\$6,400 元，用於支付工料測量顧問更新建造工程估算所需的費用。

**B. 舉例說明禮頓山社區會堂與其他社區會堂的使用率之比較**

3. 灣仔禮頓山社區會堂多用途禮堂在 2017 年週末<sup>1</sup>的平均使用率為 81.7%。至於位於港島其他三區的社區會堂／社區中心的多用途禮堂在同期的平均使用率表列如下：

---

<sup>1</sup> 週末包括星期六及星期日。

| 地區  | 社區會堂／<br>社區中心數目 | 2017年週末<br>多用途禮堂平均使用率<br>(%) |
|-----|-----------------|------------------------------|
| 中西區 | 2 <sup>2</sup>  | 71.6                         |
| 東區  | 6               | 84.1                         |
| 南區  | 5               | 72.6                         |

民政事務局  
二零一八年六月

---

<sup>2</sup> 中西區的兩座社區會堂／社區中心包括並沒有設置多用途禮堂的西區社區中心。

**Follow-up to Meeting of the Public Works Subcommittee  
Held on 11 June 2018**

**In Relation to PWSC(2018-19)15**

The Public Works Subcommittee discussed paper PWSC(2018-19)15 at its meeting on 11 June 2018. At the meeting, Members requested the Government to provide supplementary information on related issues. Our reply is set out in ensuing paragraphs.

**A. Purpose of the provision earmarked for the “Construction of Music Fountains at Kwun Tong Promenade” under Capital Works Reserve Fund for the 2017-18 financial year**

2. The actual expenditure of “Pre-construction works, consultancy fee and study for construction of music fountains at Kwun Tong Promenade (Kwun Tong District)” chargeable to Subhead 7017CX “Signature Project Scheme” under the Capital Works Reserve Fund in the 2017-18 financial year is \$6,400. This is the payment to the quantity surveying consultant for updating the estimated cost of construction works.

**B. Comparison of usage rates between Leighton Hill Community Hall (LHCH) and other community halls**

3. The average usage rate of the multi-purpose hall of LHCH in Wan Chai District during weekends<sup>1</sup> in 2017 is 81.7%. The average usage rates of multi-purpose halls of community halls/community centres in the other three districts on Hong Kong Island during the same period are tabulated below:

---

<sup>1</sup> Weekends include Saturdays and Sundays.

| <b>District</b>     | <b>Number of<br/>Community Halls/<br/>Community Centres</b> | <b>Average Usage Rate of<br/>Multi-purpose Halls<br/>at Weekends in 2017<br/>(%)</b> |
|---------------------|---|--|
| Central and Western | 2 <sup>2</sup>  | 71.6   |
| Eastern             | 6   | 84.1   |
| Southern            | 5   | 72.6   |

Home Affairs Bureau  
June 2018

---

<sup>2</sup> The two community halls/community centres in the Central and Western District include the Western District Community Centre which does not have multi-purpose hall.